
Podwyżka staje się faktem - bez IKM za bilet na autobus
zapłacisz więcej. A burmistrz obiecywał co innego -
przypomina radny
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5 400 osób posiada Iławską Kartę Mieszkańca, zatem biorąc pod uwagę, że liczba
mieszkańców Iławy wynosi ponad 30 tysięcy, widać, że zdecydowana większość iławian
wciąż IKM nie ma. I tych osób, jak również osób przyjezdnych, dotknie podwyżka cen
biletów na przejazdy autobusami ZKM Iława, przegłosowana w środę przez radnych PiS i
komitetu burmistrza Dawida Kopaczewskiego, który w kampanii obiecywał darmowe
przejazdy dla dzieci i młodzieży z IKM, a wprowadza podwyżkę dla wszystkich bez karty.

Jeśli ktoś nie posiada karty mieszkańca - dotknie go wyraźna podwyżka cen biletów ZKM
Iława. 

Za bilet normalny taka osoba zapłaci nie 2,80 zł (jak dotychczas i jak po zmianach - z kartą), tylko 4
zł. Cena biletu ulgowego wzrośnie analogicznie z 1,4 zł do 2 zł. Cały cennik można zobaczyć w
naszym poprzednim artykule.

Temat krótko referował na sesji Rady Miejskiej w Iławie w środę, 10 lipca zastępca burmistrza
Krzysztof Portjanko.

- Propozycja nowych stawek za bilety
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komunikacji miejskiej wynika z rozszerzenia
oferty Iławskiej Karty Mieszkańca i w związku z
tym proponujemy rozróżnienie dla osób, które
posiadają kartę mieszkańca i tych, którzy tej
karty nie posiadają.

Ponieważ różnica w cenie jest istotna i dotyczy to również biletu ulgowego, radna Aneta Rychlik
dopytywała o zasady wyrabiania kart dla dzieci. Tutaj burmistrz Dawid Kopaczewski wyjaśnił, że
taką kartę może uzyskać dla dziecka rodzin lub opiekun prawny, ale pod warunkiem, że płaci podatki
w mieście. Jak wynika z wyjaśnień burmistrza, dopytywanego przez radną, możliwa jest tutaj
kontrola tego, czy w deklaracji PIT podatnik skorzystał z ulgi na dzieci, ale zwykle, zwłaszcza jeśli
dziecko i rodzic noszą to samo nazwisko, ogranicza się to do wiary w uczciwość deklaracji złożonej
przez mieszkańca.

- Zgadzam się, że mechanizm nie jest idealny. Na tyle,
na ile możemy, uszczelniamy ten system, ale pewnie
luki się znajdą - przyznał Dawid Kopaczewski. - W tym
momencie kartę posiada 5 400 osób i mamy nadzieję,
że będzie więcej - dodał.

Głos zabrał też radny Michał Młotek. Odniósł się do wyborczej zapowiedzi burmistrza Dawida
Kopaczewskiego, który obiecywał dzieciom i młodzieży z kartą mieszkańca bezpłatną komunikację.
Nic takiego nie jest jednak procedowane.

- Sądziłem, że jako samorząd chcemy zrobić prezent
dzieciom i młodzieży i od 1 września zwolnić z opłat
za przejazdy komunikacją publiczną - powiedział
Michał Młotek. - Przypominam, że był to postulat
wyborczy zarówno pana burmistrza, jak i mój.
Zamiast tego mamy propozycję zróżnicowania opłat w
zależności od tego, czy mieszkaniec posiada kartę
mieszkańca, czy jej nie posiada. De facto do momentu
wyrobienia tej karty będziemy mieli zjawisko
podwyżek dla mieszkańców Iławy, bo jestem
przekonany, że zdecydowana większość osób
zainteresowanych nie będzie w stanie w tak krótkim



czasie wyrobić kart. Przy okazji Dni Iławy mieliśmy
boom na karty i nie można było wydawać takiej ilości
kart, na jaką było zapotrzebowanie. Z 30 tysięcy
mieszkańców 5 400 ma kartę, ale pamiętajmy, że w
tej liczbie są też duplikaty i karty nieaktywne czyli
takie, których ważności nie przedłużono. 

Radny wytknął też, że jego zdaniem łączenie biletów krótkookresowych z kartą doprowadzi do
chaosu, ponadto zmiana generuje też koszty w postaci konieczności wydruku nowych biletów.
Zauważył, że zmianę wprowadzono szybko (nie była dyskutowana na komisjach, jedynie na
dodatkowej, letniej sesji z niską frekwencją - na tym głosowaniu obecnych było tylko 14 z 21
radnych).

- Jeśli takie zmiany mają być dokonywane, to
powinniśmy sobie dać czas na przedyskutowanie
cennika, być może pojawiłyby się jakieś dodatkowe
propozycje - kończył Michał Młotek. - Ja w tym kształcie
tej uchwały nie poprę - dodał.

- Bardzo się cieszę, że tak pan troszczy się o
programy wyborcze - mam nadzieję, że też będzie pan
skrupulatnie odhaczał swoje realizacje, które pan
deklarował w tym temacie - stwierdził w odpowiedzi
Dawid Kopaczewski. - Na to mamy też trochę czasu,
kadencja się dopiero rozpoczęła. Wprowadzenie ulg w
tym momencie dla dzieci to będzie koszt około 300
tysięcy złotych, których nie mamy w budżecie naszego
miasta, a przypominam państwu po raz kolejny, że
dotacja, którą przekazujemy wspólnie, dzięki naszej i
państwa decyzji, jest co najmniej o kilkaset tysięcy za
niska, żeby ZKM mógł funkcjonować w sposób
właściwy.

Burmistrz stwierdził też, że według niego wyrobienie karty nie jest czasochłonne i każdy mieszkaniec
może to szybko zrobić. Jego zdaniem muszą być zachęty cenowe do wyrabiania IKM przez iławian;



ponadto po włączeniu do IKM kina i basenu dochody tam nie spadły, tylko "sprzedaż biletów jest na
tym samym poziomie lub trochę rośnie".

Ripostował Michał Młotek, zwracając uwagę, że będzie dbał o to, aby jak najwięcej punktów z jego
programu zostało zrealizowanych, ale to jednak przede wszystkim zwycięzcę wyborów rozlicza
się ze złożonych w kampanii obietnic.

Stosunkiem głosów 8 "za", 5 "przeciw" uchwała zmieniająca cennik ZKM w Iławie została
przegłosowana. Głosy "za" oddali radni PiS i komitetu Dawida Kopaczewskiego, głosy
"przeciw" radni Michała Młotka. Uchwała wejdzie w życie po 14 dniach od publikacji w Dzienniku
Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego.

Red. kontakt@infoilawa.pl.
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